
Protokół
z XLVI Sesji Rady Gminy

z dnia 30 kwietnia 2010roku
odbytej w budynku Urzędu Gminy w Sońsku.

W dniu 30 kwietnia 2010 roku 

W dniu 30 kwietnia 2010 roku w Urzędzie Gminy w Sońsku odbyła się Sesja 
Rady Gminy. 
W Sesji Rady Gminy udział wzięli:

1. Radni Rady Gminy Sońsk (14 obecnych, według listy obecności)

Ponadto w Sesji uczestniczyli:
1. Wójt Gminy Sońsk-Jarosław Wielechowskim
2. Sekretarz Gminy –Katarzyna Ptasiewicz
3. Skarbnik Gminy –Katarzyna Nałęcz.  

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Wiesław Szmalec.

Ad.1.

Przewodniczący  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził  kworum władne  do 
podejmowania uchwał i otworzył obrady sesji.

Ad.2.

Wiesław Szmalec - zanim rozpoczniemy obrady Rady Gminy proszę wszystkich 
o  powstanie  abyśmy  mogli  uczcić  minutą  ciszy  pamięć  96  ofiar  katastrofy 
samolotu prezydenckiego, który rozbił się 10 kwietnia pod Smoleńskiem.

Minuta ciszy.

Proszę  Państwa,  w  dniu  wczorajszym odbył  się  pogrzeb  jednego  z  naszych 
sołtysów, Pana Stefana  Sokołowskiego. W związku z tym chciałbym złożyć 
rodzinie i bliskim kondolencje.

Panowie Radni otrzymali porządek obrad, więc chciałbym go uzupełnić, i tak  w 
punkcie czwartym jako podpunkt „j” będzie uchwała w sprawie zmiany uchwały 
nr.  XXIX/218/09  z  dnia  6  listopada  2009r.  w  sprawia  wyrażenia  zgody  na 
zbycia nieruchomości Druk nr.10.
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Jako  podpunkt  „k”  uchwała  w sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Eugeniusza 
Teklińskiego na działania Wójta Gminy.
Jako podpunkt  „l”,  uchwała  w sprawie  skargi  Pani  Wesołowskiej  Teresy  na 
działania Wójta Gminy.
Jako  podpunkt  „ł”  uchwała  w  sprawie  utworzenia  obwodu   głosowania  na 
obszarze Gminy Sońsk w wyborach Prezydenta RP zarządzonych na 20 czerwca 
2010.
Jako  podpunkt  „m”  uchwała  w sprawie  utworzenia  obwodu  głosowania  na 
obszarze  Gminy  Sońsk  w  wyborach  uzupełniających  do  Senatu  RP 
zarządzonych na 20 czerwca 2010.
Poprawki zgłoszone przez Przewodniczącego zostały przyjęte jednogłośnie.

Wiesław Szmalec - czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś uwagi do porządku 
obrad?

Krzysztof  Niesłuchowski  -  proponuję  dołoży  do  punktu  6  gdzie  jest 
sprawozdanie  Wójta   punkt  7  o  następującej  treści:  ”informacja 
Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  pomiędzy 
sesjami”.

Wiesław Szmalec - Panie Radny już kiedyś taki wniosek był stawiany przez 
Radnego Owczarczyka i wtedy żeśmy go w głosowaniu odrzucili. Wiem, że w 
Statucie  Gminy  jest  zapis  mówiący  o  sprawozdaniu  Przewodniczącego,  ale 
obawiam się,  że byłoby to tylko powielanie sprawozdania  jakie składa  Wójt 
Gminy.

Krzysztof  Niesłuchowski  -  wszystko  się  zgadza,  lecz   zapis  w  Statucie 
wskazuje,  że  musi  być  w  porządku  zawarty  taki  punkt  w  którym  to 
Przewodniczący składa sprawozdanie. Nie chciałbym abyśmy zostali posadzeni 
o nieprzestrzeganie Statutu.

Eugeniusz Owczarczyk - popieram wniosek Pana Radnego Niesłuchowskiego, 
uważam  że  powinien  się  taki  punkt  znaleźć  w  porządku,  powinniśmy   go 
przegłosować.

Wiesław  Szmalec  -  Panowie  Radni,  możemy  ten  wniosek  poddać  pod 
głosowanie,  uważam  to  jednak  za  stratę  czasu,  i  powielanie  sprawozdania 
Wójta, bo na ogół tam gdzie pojawia się Wójt jestem razem z nim.

Krzysztof Niesłuchowski - Ja nie chcę, aby Pan pomyślał, że ten wniosek jest 
skierowany  przeciwko Panu,  zdaję  sobie  sprawę,  że  może  być  Pan  dziś  nie 
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przygotowany. Jeśli zwróci się Pan do mnie to ja mogę ten wniosek wycofać, 
ale prosiłbym aby na każdej sesji był taki punkt w porządku obrad zawierany.

Wiesław  szmalec  -  Panowie  Radni  przejdźmy  więc  do  głosowania.  Dodam 
tylko,  że  byłby  to  punkt  7  sprawozdanie  Wójta  i  punkt  6  Sprawozdanie 
Przewodniczącego i analogicznie dalej.

Panowie Radni, kto jest „za” przyjęciem poprawki do  porządku obrad w formie 
zaproponowane przez Radnego Niesłuchowskiego?

„za”-11
„przeciw”-0
„wstrzymało się”-3

Poprawka do porządku obrad została przyjęta 11 głosami.
Porządek  obrad  z  uwzględnieniem poprawek  został  przyjęty  jednogłośnie  w 
następującym brzmieniu:

1. Otwarcie XLVI sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 26 lutego 2010 roku oraz z 

sesji nadzwyczajnej z dnia 24 marca2010r.
4. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2009 
i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sońsk.

b) zmian w budżecie gminy na 2010 rok
c) określenia  wymagań,  jakie  powinni  spełniać  przedsiębiorcy 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności 
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli 
nieruchomości na terenie Gminy Sońsk.

d) określenia  wymagań  jakie  powinni  spełniać  przedsiębiorcy 
ubiegający się o prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości  ciekłych na 
terenie gminy Sońsk.

e) nadania nazwy ulicy na terenie Gminy Sońsk.
f) wyrażenia  zgody  na  wynajem  lokalu  socjalnego/lokal  w 

Skrobocinie/
g) wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  komunalnej 

/nieruchomość w Ciemniewku/
h) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy/działka 

w Soboklęszczu/
i) zaliczania drogi do kategorii dróg gminnych.
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j) zmiany uchwały Nr. XXXIX/218/09 z dnia 6 listopada 2009 roku w 
sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości komunalnej.

k) rozpatrzenia  skargi  Eugeniusza  Teklińskiego  na  działania  Wójta 
Gminy. 

l) skargi Pani Wesołowskiej Teresy na działania Wójta Gminy.
ł)  utworzenia obwodu do głosowania na obszarze Gminy Sońsk w 

wyborach Prezydenta RP zarządzonych na 20 czerwca 2010 roku.
m) utworzenia obwodu do głosowania na obszarze Gminy Sońsk  w 

wyborach  uzupełniających  do  Senatu  RP  zarządzonych  na 
20 czerwca 2010

5. Informacja na temat ładu i porządku publicznego na terenie Gminy Sońsk.
6. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w 

okresie pomiędzy sesjami
7. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie pomiędzy sesjami.
8. Zapoznanie  radnych z  treścią  pism jakie  wpłynęły  do Rady  Gminy  w 

okresie pomiędzy sesjami.
9. Wystąpienia  przedstawicieli  jednostek  pomocniczych,  Radnych  Rady 

Powiatu i innych zaproszonych gości.
10. Interpelacje i zapytania Radnych
11. Wolne wnioski 
12. Zamknięcie obrad.

Ad.3.

Wiesław  Szmalec  -  Panowie  Radni  zanim  przystąpimy  do  głosowania  nad 
przyjęciem protokołu z sesji Rady gminy z dnia 26 lutego 2010r. wnioskował 
bym aby wszelkie wulgaryzmy jakiekolwiek się zdarzą  na tej sali,  nie były 
zapisywane w protokole. Myślę, że Panowie mnie poprzecie. Zapis z projektu 
poprzedniego  protokołu  zostanie  usunięty,  i  nie  będziemy  nigdy  więcej  ich 
zamieszczali. Protokoły są umieszczane w BIP, ludzie to czytają i w kraju i za 
granicą.

Eugeniusz Owczarczyk - Uważam, że Przewodniczący bardzo dobrze postąpił, 
osobiście  z  Radnym Drozdowskim interweniowałem wczoraj  w  tej  sprawie. 
Miałem  wystąpić  z  wnioskiem  aby  dzisiaj  nie  przyjmować  tego  protokołu. 
Natomiast nie wiem jak Pan Wójt i Pan przewodniczący wytłumaczą fakt, że 
ukazał się artykuł w „Tygodniku Ciechanowskim” w którym zacytowane były 
słowa  ,które  padły  wtedy,  i  tym  samym  był  to  artykuł  oczerniający  Radna 
Powiatową,  Marzenę  Ślubowską.  Uważam,  że  Pani  Radna  powinna  być 
przeproszona za to zajście również na łamach „Tygodnika Ciechanowskiego”.
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Mam rozumieć, w takim razie, że tego protokołu dziś nie przyjmujemy?

Wiesław Szmalec - przyjmujemy tylko z wykreśleniem tych słów.

Grzegorz Muszyński - chciałbym się odnieść do sprawy Radnej Ślubowskiej. 
Przed chwilą w kuluarach zwróciłem się do Pani Radnej o drogę powiatową 
w Ślubowie  i usłyszałem, że jak my wyżwirujemy drogę u Pani Radnej to ona 
będzie interweniowała w sprawie drogi powiatowej.

Wiesław Szmalec - Panie radny  w tej chwili mówimy o protokole z dnia 26 
lutego.  Chciałbym aby tamto  zajście  wymazać  z  pamięci  i  do  niego już  nie 
wracać i aby nigdy więcej takie słowa nie padały tu na sali. Na to co się dzieje w 
kuluarach  nie  mam  żadnego  wpływu,  ale  proszę  na  sali  o  kulturalne 
zachowanie.

Wójt Gminy - dzisiaj Przewodniczący bardzo sensownie i etycznie próbuje ten 
protokół   przywrócić  do  stanu  normalności  i  porządku,  chciałbym  prosić 
o wykreślenie tych słów , bo te protokóły czytają ludzie na całym świecie a to co 
w nich  nieraz jest  niechlubnie  świadczy  o nas  wszystkich.  Bycie  na  tej  sali 
oznacza  bycie  reprezentantem  wszystkich,  od  Sołtysa,  Radnego  Gminnego, 
Powiatowego, Przewodniczącego Rady i Wójta, i  nie ukrywam że chciałbym 
aby ta sala tętniła życiem, kultura i dobrymi pomysłami.
Chciałbym prosić  o  wyrozumiałość,  kulturę  i  przede  wszystkim o  szacunek 
względem siebie.

Wiesław Piotrowicz -  bardzo dobrze,  że Pan,  Panie Przewodniczący reaguje, 
szkoda,  że  tak  późno.  Trzeba  było  wtedy  wcale  tego  nie  pisać.  Teraz  PSL 
wykorzystuje  to  wypowiedzenie  Radnej  Ślubowskiej  do  rozgrywek 
politycznych. 

Wiesław Szmalec - Panowie Radni ja na ogół z protokołem zapoznaje się na 
dzień  przed  sesją,  Pani  Sobczyńska  zanotowała  to  i  nie  widzę  w  tym  nic 
zdrożnego. My jesteśmy po to aby się zapoznać z tym odpowiednio wcześniej 
i w razie wątpliwości zgłosić je.

Eugeniusz Owczarczyk - mam pytanie do Pana Mecenasa. Czy w chwili kiedy 
protokół nie został przyjęty, to czy może on zostać udostępniony ?

Mecenas  -  aby  udostępnić  protokół  z  sesji  nie  potrzebna  jest  uchwała 
przyjmująca  to  jest  tylko  taki  zwyczaj.  Sam  zapis  czy  nagranie  może  być 
udostępnione już na drugi dzień po sesji.
Eugeniusz  Owczarczyk  -  czy  Pan  Kaliński  złożył  wniosek  o  udostępnienie 
protokołu? To pytanie kieruję do Pana Wójta.
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Wiesław  Szmalec  -  na  to  pytanie  poproszę  Wójta  o  odpowiedz  później. 
Przechodzimy do procedury głosowania.
Kto z Panów Radnych jest za przyjęciem wniosku, aby wykreślić te słowa z 
protokołu i aby nigdy więcej nie używać takich sformułowań w protokołach? 
 
„za”- jednogłośnie.

Głosowanie  za  przyjęciem  protokołu  z  dnia  26  lutego  2010r.  z  przyjętą 
poprawką.

„za”- jednogłośnie.
Protokół z dnia 26 lutego 2010roku został przyjęty jednogłośnie.

Głosowanie  za  przyjęciem protokołu z  sesji  nadzwyczajnej  z  dnia  24 marca 
2010r. 

„za”- jednogłośnie
Protokół z dnia 24 marca  2010roku został przyjęty jednogłośnie.

Ad.4.

Podjęcie uchwał w sprawach:

a)Rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2009 i 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sońsk.

Wiesław  Szmalec  -  komisja  Rewizyjna  omówiła  na  swoim  posiedzeniu 
wykonanie budżetu za rok 2009 i podjęła w tej sprawie uchwałę, i wystąpiła z 
wnioskiem  do  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej   o  udzielenie  absolutorium 
Wójtowi  Gminy.  Proszę  przewodniczącego  komisji  Rewizyjnej  o  odczytanie 
uchwały.

Krzysztof  Niesłuchowski  -  odczytał  treść   uchwały  Nr.1/2010  Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy w Sońsku z dnia 6 kwietnia 2010roku.

Katarzyna Nałęcz - odczytała Uchwałę Nr. 119/C/2010, Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 20 kwietnia 2010 jaką 
podjęła w tej sprawie.

Wiesław Szmalec - dziękuję bardzo. 
Proszę  przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  o  odczytanie  opinii  RIO  do 
złożonego wniosku  przez Komisję Rewizyjną.
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Krzysztof  Niesłuchowski  -  odczytał  opinię  jaką  wydała  RIO  w  sprawie 
złożonego wniosku  przez Komisję Rewizyjną.

Eugeniusz  Owczarczyk  -  przed  przystąpieniem  do  głosowania  w  sprawie 
udzielenia  absolutorium  Panu  Wójtowi,  chciałbym  zgłosić  zastrzeżenia  do 
wykonania budżetu za 2009rok. Pan Wójt niewłaściwie rozporządza pieniędzmi 
podatników. Przykładem tego jest wydatkowanie pieniędzy za remont mostu w 
Ciemniewku, za który zapłacono 73.232,20zl. Przy takiej kwocie powinien być 
ogłoszony  przetarg  na  wykonanie  remontu,  i  ta  inwestycja  kosztowałaby  na 
pewno znacznie mniej. To samo dotyczy remontu mostu w Pękawce. Kosztami 
remontu  obu mostów zajęła  się  Komisja  Rewizyjna.  Mimo żądań niektórych 
Radnych  o  udostępnienie  faktur  za  ten  remont  nie  zostały  one  pokazane. 
Uważam, że Pan Wójt cały czas działa na niekorzyść mieszkańców i gminy. 
Jednym z przykładów jest fakt, że usługi odbioru ścieków, które świadczył Pan 
Blicharski z Nowego Miasta zostały mu wypowiedziane, a zawarto umowę z 
Panem Rażniewskim.  Mieszkańcy nie są  zadowoleni  z  jakości  świadczonych 
przez niego usług. Poza tym również Gmina traci pieniądze.

Wiesław Piotrowicz - chciałbym zabrać głos w sprawie budżetu. Dziwię się, że 
RIO  wydała  pozytywną  opinię  w  sprawie  wykonania  budżetu.  Uważam,  że 
budżet  jest  debetowy.  W  2009r.  wydawaliśmy  już  pieniądze  z  2010  roku. 
Pomijam  tu  oświatę  gdzie  musiały  być  wydane  pieniądze  na  13-natki  dla 
nauczycieli. W dziale przychodów, moim zdaniem brakuje około 80 000 zł za 
wycięte topole w Ślubowie. Żądam, żeby Pan spowodował Panie Wójcie aby te 
pieniądze wróciły do budżetu.

Krzysztof  Niesłuchowski  -  w  chwili  obecnej  znajdujemy  się  w  punkcie  w 
którym  najważniejsze  są  dla  nas  uchwała  budżetowa  którą  przyjęliśmy  i 
wykonanie tego budżetu.  Czy jest  coś  w tym wykonaniu na co  powinniśmy 
zwrócić szczególną uwagę, jakieś przekroczenie, jakieś braki. Dlaczego RIO nie 
zwróciła uwagi na jakieś niejasności? My dzisiaj mamy rozliczyć Wójta z tego 
co zleciliśmy mu rok temu tzn. przekazaliśmy  budżet do  wykonania.

Wiesław Piotrowicz - powtórzę, że w budżecie zapisane są inwestycje za które 
płacone było dopiero w 2010roku. Wycięte zostało 82 topole, bez ogłoszonego 
przetargu na wycinkę i sprzedaż. Pieniądze ze sprzedaży powinny się znaleźć w 
budżecie Gminy. Wójt nie miał prawa dysponować majątkiem gminnym. Żądam 
aby Wójt oddał te pieniądze nawet z własnej kieszeni.

Wiesław Szmalec  -  zanim przystąpimy do głosowania,  proszę Pana Wójta o 
zabranie głosu.
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Wójt – o mostach to już wielokrotnie żeśmy rozmawiali,  powiem tylko iż w 
związku z rozeznaniem cenowym przetarg nie był obowiązujący. Zarzuca mi 
się, że nie pokazałem faktur, ale wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej się z 
nimi  zapoznali,  każdy  miał  je  w  ręku.  Osobiście  przynosiłem  je  od  Pani 
Rzepkowskiej.  Przez  kilka  ostatnich  komisji  zarzucano  mi,  że  pismo  jakie 
złożyli mieszkańcy Ślubowa nie było odczytane na sesji, aż do momentu kiedy 
Przewodniczący odszukał zapis w protokole .
Mówi Pan Radny Owczarczyk,  że  ścieki  są  odbierane niechlujnie.  W marcu 
odbyła  się  kontrola  na  oczyszczalni  ścieków.  Badanie  wykazało  obecność 
ścieków ropopochodnych.  Pochodzić  one mogły  tylko z  jednego miejsca.  W 
związku z powyższym rozwiązałem umowę z Panem Blicharskim, i zawiązałem 
z  Panem  Rażniewskim,  również  po  rozeznaniu  cenowym.  Pan  Rażniewski 
posiada  samochód  o  pojemności  7m3.  Jest  podpisana  umowa  w  której  jest 
określone  jak  ma  wyglądać  odbiór  nieczystości,  w  jakich  godzinach  może 
dostarczać je do oczyszczalni. Do 1700 można dowozić ścieki, po  godzinie 1700 

brama jest zamknięta  i nie ma możliwości wjazdu na teren oczyszczalni.
Jeżeli chodzi o wycięte topole to rozumiem, że Pan Radny Piotrowicz posługuje 
się wyceną stąd wie o jakich kosztach mówi.

Wiesław  Szmalec  -  proszę  o  zabranie  głosu  w  sprawie  budżetu  Radnego 
Owczarczyka

Eugeniusz  Owczarczyk -  czy  ścieki  do analizy  były pobierane z  wozu Pana 
Blicharskiego  czy  z  oczyszczalni?  Nie  można  obwiniać  tego  człowieka. 
Możliwe jest że te substancje spłynęły kanalizacją. Ludzie myją samochody, i 
wszystko spływa kanalizacją burzową która w dalszym ciągu jest podłączona do 
kanalizacji.
Odnośnie  remontów  mostów  w  Ciemniewie  i  Pękawce.  Miał  Pan  prawo 
zwiększyć koszty remontów o 20%, ale nie o 55,5%.

Wiesław Szmalec- przechodzimy do procedury głosowania.

Przewodniczący odczytał treść uchwały.

„za”-8
„przeciw”-3
„wstrzymało się”-2

Projekt uchwały został przyjęty 8 głosami . 

b)Zmian w budżecie gminy na 2010 rok.
Przewodniczący odczytał treść uchwały.
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„za”-14
„przeciw”-0
„wstrzymało się”-0
Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

c)Określenia  wymagań,  jakie  powinni  spełniać  przedsiębiorcy ubiegający 
się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie  działalności  w  zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie 
Gminy Sońsk.

Przewodniczący odczytał treść uchwały.

„za”-13
„przeciw”-0
„wstrzymało się”-0
Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie

d)Określenia  wymagań  jakie  powinni  spełniać  przedsiębiorcy  ubiegający 
się  o  prowadzenie  działalności  w  zakresie  opróżniania  zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości  ciekłych na terenie gminy Sońsk.

Przewodniczący odczytał treść uchwały.

„za”-13
„przeciw”-0
„wstrzymało się”-0

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie

e)Nadania nazwy ulicy na terenie gminy Sońsk.

Wiesław Szmalec - projekt był omawiany na komisjach jednak w tej formie był 
negatywnie  zaopiniowany  na  komisji  oświaty.  Proszę  wiceprzewodniczącego 
Komisji Oświaty o zabranie głosu.

Rafał Siwek - na komisji był omawiany temat nadania nazwy ulicy biegnącej od 
Sońska w kierunku Koźniewa i uznano, że ta ulica powinna nosić nazwę „Józefa 
Wiśniewskiego”

Eugeniusz Borowy - nazwa jaka jest podana w projekcie uchwały, jest nazwą 
zaakceptowaną przez mieszkańców tej  ulicy.  Pani Rzepkowska stworzyła ten 
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projekt uchwały w porozumieniu z nimi. Mieszkańcy chcą aby ich ulica nosiła 
nazwę „Leśna”.

Wiesław Szmalec - czy są jeszcze jakieś propozycje? Brak. Przejdźmy więc do 
głosowania  poprawki  wniesionej  przez  Komisje  Oświaty  aby  nazwać  ulice 
imieniem „Józefa Wiśniewskiego”.
Kto z Panów Radnych jest za przyjęciem poprawki?

„za”-5
„przeciw”-6
„wstrzymało się”-2

Poprawka została odrzucona.

Przechodzimy do głosowania projektu uchwały.
Przewodniczący odczytał treść uchwały.

„za”-9
„przeciw”-4
„wstrzymało się”-0
Projekt uchwały został przyjęty 9 głosami

f)Wyrażenia zgody na wynajem lokalu socjalnego/lokal w Skrobocinie/

Przewodniczący odczytał treść uchwały

„za”-12
„przeciw”-0
„wstrzymało się”-1

Projekt uchwały został przyjęty 12 głosami.

g)Wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości komunalnej /nieruchomość w 
Ciemniewku/

Przewodniczący odczytał treść uchwały

„za”-13
„przeciw”-0
„wstrzymało się”-0
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Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie

h)Wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  na rzecz Gminy/działka w 
Soboklęszczu/
Przewodniczący odczytał treść uchwały

„za”-11
„przeciw”-0
„wstrzymało się”-2
Projekt uchwały został przyjęty 11 głosami

i)Zaliczania drogi do kategorii dróg gminnych.

Przewodniczący odczytał treść uchwały

„za”-13
„przeciw”-0
„wstrzymało się”-0

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie

j)Zmiany  uchwały  Nr  XXXIX/218/09  z  dnia  6  listopada  2009  roku  w 
sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości komunalnej.

Przewodniczący odczytał treść uchwały

„za”-13
„przeciw”-0
„wstrzymało się”-0
Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie

k)rozpatrzenia  skargi  Pana Eugeniusza  Teklińskiego  na działania  Wójta 
Gminy.
Wiesław  Szmalec  -  poproszę  przewodniczącego  Komisji  rewizyjnej  o 
odczytanie treści skargi i uzasadnienia do projektu uchwały.

Krzysztof  Niesłuchowski  -  odczytał  treść  skargi  i  uzasadnienia  do  projektu 
uchwały.
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Wiesław Szmalec - czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos w tej sprawie?

Grzegorz Muszyński - na Komisji Rewizyjnej zadałem pytanie Panu Wójtowi, 
jak szeroka powinna być ta droga.  Około 6 metrów. w miejscu  gdzie rośnie 
sporne drzewo droga ma około 6 m. Dalej jest pole orne pana Teklińskiego.

Eugeniusz  Owczarczyk  -  wiosną  byłem  na  tej  drodze.  Droga  była  wprost 
nieprzejezdna.  państwo  Teklińscy  prowadza  fermę  indyków,  tam  po  odbiór 
przyjeżdżają ciężkie samochody i jak mają się do nich dostać jak droga jest w 
fatalnym stanie. Uważam, że nie należy uznawać tej skargi za bezzasadną.
W poprzedniej kadencji był złożony wniosek przez Radnego Muszyńskiego aby 
na tamtym odcinku drogi zrobić potrójne utwardzenie. W tej kadencji  Radny 
Muszyński zmienił zdanie i zrobiono drogę dla zwierzyny leśnej, gdyby zostać 
przy poprzednim odcinku drogi, dziś nie byłoby problemu. Osobiście pisałem 
poprzedni wniosek z Panem Muszyńskim. Wraz ze zmianą Wójta zmieniło się 
Pana myślenie.

Grzegorz Muszyński - tą drogą robiła Rada Gminy. Ja wnioski składałem na 
wszystkie drogi.

Krzysztof Niesłuchowski - na Komisję Rewizyjną był zaproszony Pan Tekliński 
wraz  z  małżonką.  Zarówno  Wójt  jak  i  Pan  Tekliński  złożyli  stosowne 
wyjaśnienia  w  tej  sprawie.  Decydowanie  w  którym  miejscu  będzie  robiona 
droga nie jest kompetencją Wójta, ale Rady Gminy. Gdyby więc skarga złożona 
była na Radę byłaby wtedy na pewno zasadna.

Przechodzimy do procedury głosowania.
Przewodniczący odczytał treść uchwały

„za”-10
„przeciw”-2
„wstrzymało się”-2

l)skargi pani Wesołowskiej Teresy na działania Wójta Gminy.
Wiesław  Szmalec  -  poproszę  przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  o 
odczytanie  treści  skargi.  Skarga  ta  kierowana  była  do  Wojewódzkiego 
Inspektoratu  Ochrony  Środowiska,  ale  zgodnie  z  właściwością  rozstrzygania 
została przesłana do Urzędu Gminy. 
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Krzysztof Niesłuchowski - odczytał treść skargi.
Poprosiłbym Pana Wójta o złożenie wyjaśnienia w tej sprawie.

Wójt  -  wspólnie  z  Komisją  Rewizyjną  byliśmy  na  miejscu,  oglądaliśmy 
posadowienia studzienek. Niestety muszę przyznać, że jest to wykonane zgodnie 
z  projektem,  natomiast  są  pewne  wady.  Problem wiąże  się  z  faktem,  że  w 
dalszym  ciągu  nie  jest  wyłączony  z  użytku  kolektor  burzowy.  Wykonałem 
kilkanaście  telefonów  do  firmy,  aby  te  uszkodzenia  poprawiła.  Dziś 
zadeklarowano się, że zaraz po długim weekendzie prace te zostaną wykonane. 
Kilkakrotnie  interweniował  tam   i  pan  Rażniewski  robił  to  nieodpłatnie. 
Uważam, że ze strony Gminy wszystko było dopilnowane.

Krzysztof Niesłuchowski - odczytał treść uzasadnienia do projektu uchwały.

Eugeniusz  Owczarczyk  -  problem  istnieje  od  dwóch  lat.  Dom  pani 
Wesołowskiej zalewają ścieki, które  cofają się z oczyszczalni. Cały fundament 
pokryty jest już grzybem. Już dawno problem powinien być rozwiązany. Pan 
Wójt był zobowiązany do wysłania ponaglenia do firmy która to wykonywała, 
aby usunęła nieprawidłowości. Tam zalewany jest dom i cała działka. Żądam 
aby  przed  głosowaniem  projektu  uchwały  przedstawił  Pan  pisma  jakie  były 
wysyłane do wykonawcy w tej sprawie.

Wiesław Szmalec - poproszę jeszcze Pana wójta o zabranie głosu w tej sprawie.

Wójt – stwierdzenie, że ze strony samorządu Gminy nie było nic robione jest po 
prostu krzywdzące. Wielokrotnie były te ścieki wypompowywane. Zastanawiam 
się czy samemu nie zrobić tam jakiegoś remontu, żeby sprawę zamknąć raz na 
zawsze. Nie tylko ja interweniowałem w tej sprawie, również moi pracownicy 
wielokrotnie  się  kontaktowali  z  wykonawcą.  To  firma  podaje  wciąż  nowe 
terminy  których nie dotrzymuje.

Eugeniusz Owczarczyk - nadal żądam pism! Nie wierzę panu  i chcę zobaczyć 
pismo przed głosowaniem czy ta skarga jest zasadna.

Wiesław Szmalec  -  przejdziemy  do  podejmowania  kolejnych  uchwał,  a  Pan 
Wójt w międzyczasie przygotuje odpowiednie dokumenty do wglądu.

m) utworzenia obwodu  głosowania na obszarze Gminy Sońsk w 
wyborach Prezydenta RP zarządzonych na 20 czerwca 2010 roku.
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Przewodniczący odczytał treść uchwały

„za”-14
„przeciw”-0
„wstrzymało się”-0

n)utworzenia obwodu  głosowania na obszarze Gminy Sońsk  w wyborach 
uzupełniających do Senatu RP zarządzonych na 20 czerwca 2010

Przewodniczący odczytał treść uchwały

„za”-14
„przeciw”-0
„wstrzymało się”-0

Wiesław  Szmalec  -  przedstawił  dokumentację  dotyczącą  sprawy  Pani 
Wesołowskiej - pismo z 2.12.2009r.do firmy „Insmont” w Mławie.

Eugeniusz  Borowy  -  jeżeli  od  chwili  wysłania  do  dnia  dzisiejszego  nie  ma 
żadnej odpowiedzi, to trzeba sprawę rozwiązać w inny sposób.

Eugeniusz  Owczarczyk  -  prosiłbym o  kserokopie  tych  pism,  abym mógł  je 
pokazać Pani Wesołowskiej.

Wójt – ja osobiście je przekaże.

Wiesław Szmalec- przystępujemy do procedury głosowania.
Przewodniczący odczytał treść uchwały

„za”-8
„przeciw”-5
„wstrzymało się”-1
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Ad.5.

Komendant  Posterunku  Policji  w  Sońsku,  Jarosław  Krzykowski,  przedstawił 
informację na temat ładu i porządku publicznego na terenie Gminy Sońsk.
Stanowi ona załącznik do niniejszego protokółu.

Ad.6.

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności między sesyjnej.
Wiesław  Szmalec  -  składam  sprawozdanie  ze  swojej  działalności  pomiędzy 
sesjami:
- w każdy wtorek jestem na dyżurze w Urzędzie Gminy w Sońsku w godzinach 
1400-1700

- 22.02.2010r - brałem udział w Walnym Zebraniu OSP w Sońsku
-04.03.2010r.  -  brałem udział  w  Sesji  Nadzwyczajnej  Rady  Miasta  z  okazji 
20- lecia samorządu.
-05.03.2010r.  -  uczestniczyłem  w  spotkaniu  ze  Starostą  Ciechanowskim  w 
sprawie współpracy
-06.03.2010r. - brałem udział w Walnym Zebraniu OSP w Gąsocinie 
-07.03.2010r. - byłem na spotkaniu wielkanocnym w Klubie PSL
-08.03.2010r.  -  odbyłem  spotkanie  z  przedstawicielami  PKP  w  sprawie 
nieodpłatnego  przekazania  kruszywa  i  uporządkowania  dróg  z  których 
korzystają w trakcie robót.
-11.03.2010r. - uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej.
-23.03.2010.r. - z Panem Wójtem odbyliśmy objazd wszystkich dróg gminnych 
w celu stwierdzenia ich stanu po zimie,
-25.03.2010r.  -  uczestniczyłem w pogrzebie  Pani  Grzywacz,  matki  Radnego 
Grzywacza.
-19.04.2010r. - uczestniczyłem w pogrzebie Pani Senator Janiny Felińskiej
-20.04.2010r. - brałem udział w uroczystościach obchodów rocznicy mordu w 
Katyniu, zorganizowanych przez Zespół Szkół rolniczych w Gołotczyźnie.
-25.04.2010r. - odbyło się zebranie wiejskie w Sarnowej Górze
-28.04.2010r.  -  uczestniczyłem  w  pogrzebie  Pana  Stefana  Sokołowskiego, 
byłego Sołtysa wsi Drążewo

Ad.7.
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Sprawozdanie Wójta z działalności między sesyjnej

Wójt - od ostatniej sesji tj. od dnia 26 lutego, wraz z Przewodniczącym Rady 
uczestniczyłem  w  jednym  z  ważniejszych  spotkań.  Spotkałem  się  z  Panem 
Starostą.  Odpowiem  tutaj  na  Pytanie  Radnego  Szypulskiego  w  kwestii 
współpracy z Powiatem. Byliśmy na spotkaniu z Panem Starostą, zadałem kilka 
pytań dotyczących kontynuacji i wyobrażenia kształtu współpracy. Złożyliśmy 
pismo na ręce pana starosty w którym prosiliśmy aby do końca marca Starosta 
ustosunkował  się  do  naszej  uchwały  i  współpracy.  Pozwolę  sobie  odczytać 
pismo jakie otrzymałem od Starosty. To będzie wystarczająca odpowiedź. 
Spotkaliśmy  się  również  z  przedstawicielami  PKP,  spotkanie  to  trzeba 
potraktować jako odpowiedź na liczne protesty mieszkańców dotyczące dużego 
ruchu  samochodów  ciężarowych,  które  niestety  ale  niszczą  drogi.  Byliśmy 
między  innymi  w  Ślubowie,  gdzie  na  spotkaniu  obecny  był  także  radny 
Grzegorz  Muszyński,  Pani  Sołtys  Ratkowska.  Uzyskaliśmy  zapewnienie,  że 
drogi w trakcie robót będą systematycznie poprawiane. Otrzymaliśmy również 
zapewnienie, że nieodpłatnie otrzymamy kruszywo na remont dróg.
Podpisane  zostały  akty  notarialne,  na  drogę w Sońsku,  gdzie  niedawno była 
podejmowana  uchwała  o  przekazaniu  gruntów  Pana  Jakubowskiego  pod 
potrzeby firmy NORCO i  PALIUM. Podpisany został  także akt  notarialny z 
Państwem Wojtasiak  na zakup budynku mieszkalnego w Ciemniewku.
Odbyła  się  również  kontrola  z  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony 
Środowiska  na  oczyszczalni.  W wyniku tej  kontroli  zarządziłem czyszczenie 
laguny i wykonanie innych prac porządkowych. Jest obecny na sali  kierownik 
ZK wiec myślę, że będzie mógł szerzej powiedzieć o skali wykonywanych prac. 
Były  wykonane  badania  rekontrolne  i  muszę  powiedzieć,  że  wyniki  jakie 
przyszły z Płocka są już dobre.
Z Przewodniczącym Rady objechaliśmy drogi, żeby stwierdzić jaki jest ich stan 
po zimie.
Odbyło się spotkanie z Dyrektorami szkól, na którym omówiliśmy  sytuację po 
zimie i sprawę arkuszy organizacyjnych. Propozycje arkusz zostały złożone  i są 
one w tej chwili analizowane pod względem merytorycznym i finansowym.
Uczestniczyłem  w  spotkaniu  Powiatowej  Rady  Zatrudnienia  przypomnę,  że 
jestem  jej  członkiem.  Rozmawialiśmy  o  wykonaniu  budżetu  za  2009  rok  i 
propozycji na 2010 rok.
Samorząd Gminy Sońsk przystąpił do projektu pt. „Mazowszanin”. Projekt jest 
realizowany  wspólnie  z  Poświętnym.  Wystąpiliśmy  o  utworzenie  w  ramach 
projektu tzw. Gminnego Centrum Informacji. W ramach tego projektu zostanie 
przekazany na własność Gminy sprzęt komputerowy, skanery ksero oraz biurka.
Wraz z przewodniczącym uczestniczyliśmy w konkursie zorganizowanym przez 
Dyrektora  zespołu  Szkół  w  Gołotczyźnie.  Prowadzącym  był  dr.  Kacprzak. 
Oczekiwania  co  do  uczestnictwa  w   konkursie   przeszły  najśmielsze 
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oczekiwania.  Zgłosiło  się  do  konkursu  bardzo  dużo  szkół.  Objął  on  swoim 
zasięgiem  wręcz  cały  kraj.  Ze  względu  na  tragedie  jaka  się  wydarzyła  10 
kwietnia konkurs został  okrojony do minimum,  a była  planowana impreza  z 
wielka pompą.
Wraz z Panią Sekretarz uczestniczyliśmy we Mszy Św. pod krzyżem katyńskim 
w niedzielę tuż po katastrofie.
Z  przewodniczącym  uczestniczyliśmy  w  pogrzebie  pani  Senator  Janiny 
Felińskiej.
Spotkałem się z mieszkańcami:  Koźniewa Średniego,  Ciemniewka.  Chciałem 
przeprosić  za  brak  mojej  obecności  w  Sarnowej  Górze  ale  wynikało  to  z 
nieprzewidzianych  sytuacji.  Chodzi  tu  o  okoliczności  znalezienia  ciała  Pana 
Szkutnika. Tego dnia sąsiadki odnalazły ciało Pana Szkutnika. Wstępna ocena 
prokuratora mówi, że od 30 marca  najprawdopodobniej ten człowiek nie żył. W 
tym samym czasie, najprawdopodobniej zdechły z pragnienia 4 konie . 
Prokurator powierzył mi obowiązek opieki nad matką zmarłego. Jest to 85 letnia 
kobieta, która ma już daleko posuniętą demencję starczą, nie bardzo wiedziała 
co się dzieje i gdzie się znajduje. Jeszcze raz serdecznie przepraszam.
Tu składam podziękowania dla wszystkich, którzy zaangażowali się w pomoc, 
w szczególności dla pracowników GOPS.
Chciałem  podziękować  straży  pożarnej  za  zorganizowanie  Zjazdów 
Sprawozdawczo  –  Wyborczych.  W  Gąsocinie  mieliśmy  okazję  gościć  vice- 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji, Pana Zbigniewa Sosnowskiego, 
obecny  był  także  Pan  Poseł  Aleksander  Sopliński,  Komendant  PSP,  Pan 
Arkadiusz Muszyński. Na tym spotkaniu zapadły decyzje w sprawie wsparcia 
zarówno  merytorycznego  jak  i  finansowego  jednostek  które  znajdują  się  w 
Krajowym  Rejestrze  Ratownictwa  Pożarniczego,  są  to  jednostki  OSP  w 
Gąsocinie i OSP w Sońsku. Dziękuje bardzo.

Ad.8.

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść pism jakie wpłynęły do Biura Rady 
od ostatniej sesji Rady Gminy.

Przewodniczący odczytał treść pism:

-  od  Zarządu OSP RP w Sońsku  w sprawie  wygospodarowania  w budżecie 
gminy środków na organizację zawodów sportowo – pożarniczych.
- od mieszkańców wsi Koźniewo Średnie w sprawie remontu drogi.
Wiesław Szmalec - proszę o wypowiedź Pana Wójta w tej sprawie.

Wójt - po złożeniu tego pisma odbyło się spotkanie z mieszkańcami Koźniewa, 
tego  samego  dnia  dzwoniłem  do  Pana  Sołtysa  Gołębiewskiego  z  prośbą  o 
ponaglenie  mieszkańców,  celem wycinania  drzew,  od  prawie  dwóch  lat  jest 
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wydana decyzja na usunięcie tych drzew. Robiliśmy objazd z panem Witoldem 
Piętką, który wygrał przetarg na remont tej drogi, i chodziło o wyrywanie karp. 
Najprawdopodobniej   jeżeli  zaczniemy  już dzisiaj  wyrywać te  karpy to  stan 
drogi,  który już jest  fatalny jeszcze bardziej się pogorszy. Tam rosną bardzo 
gęsto topole i wierzby. Pan Piętka proponuje, aby wszystkie drzewa powycinać , 
odczekać jakiś czas aż karpy zaczną obsychać  i dopiero je usunąć. Zamiast 10 
cm żwiru trzeba tam dowieźć 15 cm, żeby droga się podniosła. Poszerzymy tą 
drogę  do  4m,  bo  takie  są  wymogi  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska, a tam był składany wniosek o dotacje. Mam jednak prośbę, do pana 
Sołtysa  szczególnie.  Zostały  tam  posadzone  młodziutkie  drzewka,  tuż  przy 
samej granicy więc prosiłbym o przesadzenia tych drzewek co najmniej 2 metry 
w głąb,  bo  znowu będą  rosły  drzewa w drodze  z  tym że  już  w wykonanej 
drodze. 
Przewodniczący  odczytał  treść   pisma  z  Prokuratury  Rejonowej  w  sprawie 
złożenia aktu oskarżenia przeciwko Wójtowi.

Ad.9.

Wiesław  Szmalec  -  proszę  Pana   Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  o 
odczytanie listy osób chętnych  do zabrania głosu.

Krzysztof Nowicki - odczytał listę osób chętnych  do zabrania głosu.

Marzena Ślubowska - z wielką uwagą wysłuchałam pisma, które wpłynęło na 
ręce Pana Wójta po rozmowie ze Starostą, i nie ukrywam, że przychodzę do 
mównicy  kolejny  raz  prosić  wysoką  Radę  abyście  zechcieli  przemyśleć  ten 
problem.  tak  się  zdarzyło,  że  na  rok  2010  Zarząd  przyjął  jakieś  konkretne 
decyzje. Moją rolą jest zabiegać o każdą możliwą złotówkę. Zarząd nie ma złej 
woli  w stosunku do Gminy Sońsk zachowuje się tak jak w stosunku do innych 
samorządów gminnych. Typujemy jedną bądź dwie drogi. My budujemy drogi 
powiatowe  zarówno  z  własnych  środków  jak  i  ze  środków  pozyskanych  z 
zewnątrz.  Ten  rok  jest  wielkim  obciążeniem  dla  Powiatu.  Chcę  Państwu 
przypomnieć,  że  PZD inwestuje  drogi  gminne  36  milionów  złotych.  Jest  to 
bardzo duża  suma.  Pan Wójt  był  u  nas  na  rozmowie  ze  Starostą,  i  Starosta 
zgadza się na dokończenie dwóch dróg: Ciemniewo i Gołotczyzna – Zawady, to 
nie  ważna  polityka  czy  krzywe  spojrzenie,  bo  gmina  to  nie  urząd,  ale 
mieszkańcy. To jest najważniejsze. Skorzystajmy z tej szansy, bo jest jeszcze 
czas i można ogłosić przetargi i wykonać te drogi. Są to bardzo ważne odcinki.
Zapoznałam  się  z  drugim  numerem  gazety  Gminnej  i  zastanawiam  się  jak 
można Panie Wójcie  tak mówić, że współpraca z powiatem się nie układa, albo, 
że  „nie  możemy  liczyć  na  wsparcie  Radnych  Powiatowych”?
Bardzo proszę panów Radnych przemyślcie sprawę tych 2 dróg. Przyjdzie czas, 
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że ani ja, ani Wójt nie będziemy zajmowali tych stanowisk co teraz, ale drogi 
pozostaną dla mieszkańców.
 Korzystając z udzielonego mi głosu, chciałabym sprostować parę rzeczy, bo 
docierają do mnie informacje,  że Radni Powiatowi nie interesują się budową 
dróg powiatowych, które teraz trwają.
Otóż,  proszę  Państwa droga Ojrzeń – Gąsocin,  Pan Wójt  i  Pan Wesołowski 
bardzo często jeżdżą tą drogą i dobrze, bo widzą jak postępują prace, ale nie 
zauważyli jak dużo błędów zostało na tej drodze popełnionych. Pojechałam do 
Bądkowa i zapytałam gospodarzy jak się korzysta z tych wjazdów na pola  z 
kostki? Usłyszałam, że byle jak. Jak się okazało to pod kostką nie było cementu. 
Dopiero po interwencji uzupełniono cement.
Powołana  została  Rada  Budowy  Dróg,  która  co  dwa  tygodnie  się  zbiera  i 
omawia braki,  usterki.  Jeżeli  brakuje dojazdów do pól to proszę o składanie 
podań, będą rozpatrywane i dojazdy będą budowane.
Jeżeli chodzi o budowę drogi przez Sońsk (850 m), to powinno się to zakończyć 
do końca maja.

Remigiusz  Nasarzewski  -  chciałem  zapytać  jak  przedstawia  się  sprawa 
wodociągu w Strusinku?

Stanisław  Dyoniziak  -  chciałbym  zaproponować  organizacje  wycieczki  do 
Lichenia lub Świętej Lipki  .
Odnośnie drogi przez Chrościce, to chciałbym zwrócić uwagę na zły stan tej 
drogi. Konieczne są naprawy gwarancyjne.

Stanisław Węgier - droga w Koźniewie Wielkim również wymaga gruntownego 
remontu.  Wszystkie  drogi  w  tej  wsi  wymagają  naprawy.  Prosiłbym  o 
wygospodarowanie środków na ten cel.

Mieczysław Daniszewski - ciekawi mnie kiedy będą żwirowane drogi we wsi 
Marusy? Przez całą kadencję nic nie było robione na tej drodze.

Andrzej Berent - w tej chwili prace na drodze powiatowej zostały przerwane. 
powodem tego są podobno problemy z projektem. Zauważyłem, że studzienki 
znajdują są w pasie drogowym. Czy tak zakładał projekt, czy jest to błąd?

  
Wiesław  Piotrowicz  -  uważam,  że  na  drogę  do  Koźniewa  należałoby  już 
wywieźć żwir, bo w tej chwili jest ona wręcz nieprzejezdna.
Chciałbym wiedzieć czy są szanse na przydomowe oczyszczalnie, na których 
dofinansowanie składany był wniosek?
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Ad.10.
Interpelacje i zapytania:

Rafał Siwek - składam wniosek, aby na następną sesję przygotować projekt w 
jaki  sposób  właściwy  można  wykorzystać  310  tysięcy  które  pozostaje  ze 
współpracy z powiatem.
Pana  Wójta  prosiłbym  o  podjęcie  działań  mających  na  celu  naprawę  sieci 
ciepłowniczej biegnącej do bloku 15 - rodzinnego w Sońsku. Prosiłbym także o 
zakończenie prac remontowych koło ośrodka zdrowia, i usunięcie rosnącego tuż 
przy schodach drzewa.

Wiesław  Szmalec  -  Głosujemy  wniosek  Pana  Radnego  Siwka  i  myślę,  że 
powinniśmy na tym zamknąć  dyskusję.
Wniosek: aby na najbliższą sesję Rady Gminy Sońsku przygotować materiały i 
wskazać czy Rada Gminy określa się na współpracę z powiatem na dwie drogi 
czy wyklucza współpracę jeśli nie będzie to na 5 drogach.

„za”- 13
„przeciw” -0
„wstrzymał Się”-1 

Edward Drozdowski - w zeszłym roku obiecał Pan wykonać prace na drodze do 
Pana  Goździewskiego,  między  innymi  usunąć  drzewa,  czy  te  prace  będą 
wykonane?
Odnośnie oczyszczalni ścieków, Pan twierdzi w rozmowach z mieszkańcami, że 
to Rada Gminy podjęła decyzję o rozwiązaniu umowy z Panem Blicharskim na 
wywóz  nieczystości.  Ja  natomiast  wiem,  że  ta  decyzja  zapadła  na  wniosek 
jednego z Radnych, Pan i Pan Berent podjęliście tę decyzję. Panu Blicharskiemu 
nikt nie udowodnił, że to on dostarczył ścieki z ropopochodnymi substancjami 
do oczyszczalni.
Już wielokrotnie prosiłem o umieszczenie tablic o zakazie wyrzucania śmieci na 
żwirowni w Łopacinie. Proszę się tym zająć. 
Prosiłem  Pana  Berenta  o  dwie  wywrotki  żwiru.  Zapłaćcie  za  to  a  ja  sam 
wywiozę i zasypię doły na drodze do Pustelni, bo to wstyd żeby ludzie, którzy 
przyjeżdżają do kaplicy jeździli taką droga.
A co z remontami drogi do Cichaw? Proszę zająć się tym tematem.
  
Wesołowski Mirosław - Chciałbym się zwrócić do pani Radnej Ślubowskiej. W 
tamtym roku dążyłem do zrobienia dróg Bądkowo – Sarnowa Góra i Ślubowo. 
Zrobiono  tylko  drogę  Ślubowie.  W  tym  roku  zabiegam  ponownie  o  drogę 
Bądkowo – Sarnowa Góra a widzę, że znów jest ona wykluczona.
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Chciałbym się  dowiedzieć  czy droga  Chrościce  –  Zawady będzie  robiona  w 
całości czy tylko od drogi głównej?
Robert Kozłowski - na Komisji  Rolnictwa rozpatrywaliśmy podanie o wykup 
drogi gminnej złożone przez Pana Stanisława Michalaka z Łopacina. Byliśmy 
na miejscu, oglądaliśmy tą drogę, nie widać żeby  była ona często użytkowana, 
ale  nie  wiadomo  czy  sprzedaż  jej  nie  kolidowałaby  z  interesem  innym 
mieszkańców. Postanowiliśmy więc zobowiązać Wójta aby zwołał zebranie i na 
zebraniu przedstawił sytuację a tym samym dał się wypowiedzieć mieszkańcom 
w tej sprawie. Zebranie wiejskie podejmując uchwałę wyrazi swój stosunek do 
sprawy. W tej chwili  droga ta dzieli  Panu Michalakowi pole na dwie działki 
i tym samym utrudnia prace.

Eugeniusz Owczarczyk - prosiłbym pana wójta o żwir na żwirowanie dróg w 
Gąsocinie.  Przez  prawie  całą  kadencję  nic  nie  dowieziono  na  te  drogi: 
ul. Graniczna, ul Leśna, Parcele.
Następną sprawą jest równanie dróg. W minionej kadencji kiedy nie mieliśmy 
równiarki drogi były w miarę porównane, a teraz kiedy mamy swój sprzęt to nie 
mogą się doprosić o porównanie dróg.
Na 44 sesji był przegłosowany wniosek, w którym zobowiązany został Pan Wójt 
do zobligowania mieszkańców za pośrednictwem Sołtysów do posiadania koszy 
na śmieci, jednak nic w tym kierunku nie zostało zrobione.
Po raz drugi pytam czy pan Kaliński składał wniosek o otrzymania protokołu z 
sesji  z dnia 23 lutego 2010r.,  jeśli  tak to proszę o przedstawienie go w dniu 
dzisiejszym radnym.
Wielokrotnie poruszałem sprawę remontu dróg po budowie kanalizacji. Miał się 
pan zwrócić do firmy która wykonywała te prace o usunięcie braków.

Grzegorz  Muszyński  -  na  Komisji  Rewizyjnej  Pan  Radny  Drozdowski 
powiedział,  że  ten  pan  co  odbiera  ścieki  raz  był  u  niego,  potem nie  chciał 
przyjechać,  i  że  za  m3 brał  10  zł.  Na  drugi  dzień  spotkałem  się  z  tym 
człowiekiem i powiedział, że nie był u Pana Drozdowskiego w Cichawach.

Edward Drozdowski - ten człowiek był u mnie we wsi. Ja go nie znam, nie znam 
samochodu i nie wiem nawet kto to jest.

Leszek Grzywacz - ja prosiłbym o przyspieszenie procedury w sprawie podjęcia 
decyzji  w  sprawie  dróg  powiatowych.  Do  następnej  sesji  jest  daleko,  zaraz 
czerwiec i koniec lata. Trzeba jak najszybciej podjąć tą decyzję.

Wiesław Szmalec - proszę Wójta o dopowiedzi.

Wójt  –  zacznę  od  odpowiedzi  na  pytania  Radnego  Siwka.  Naprawa  węzła 
ciepłowniczego  stanowi  poważny  problem,  trzeba  tam  wyasygnować  spore 
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pieniądze i z Kierownikiem już rozmawialiśmy na ten temat.  Jeżeli  chodzi o 
drzewo to wyślę tam Darka Wiśniewskiego i złożymy wniosek, bo decyzję w tej 
sprawie musi wydać powiat.
O żwirowaniu mówiłem już wielokrotnie. Przydomowe oczyszczalnie ścieków - 
jesteśmy już na liście rankingowej, ale teraz czekamy na decyzję Województwa.
Wniosek  jest  składany  do  samorządu  województwa,  do  Departamentu 
Rolnictwa i tam jest rozstrzygnięcie.
Droga do pana Tadeusza Goździewskiego będzie remontowana, jesteśmy już po 
uzgodnieniach z Panem Januszem.
 O wozie asenizacyjnym wypowiadałem się już wielokrotnie. 
Odnośnie tablic informacyjnych o zakazie wyrzucania śmieci. Można postawić, 
ale na terenie Gminy nigdzie tych śmieci nie można wyrzucać!
O remoncie drogi w Cichawach nie będę się wypowiadał, bo nie rozmawiałem 
jeszcze w tym roku  z właścicielami żwirowni i z przedstawicielami PKP.
Chciałem  się  odnieść  do  wniosku  jaki  postawił  pan  Kozłowski.  Dzisiaj 
rozmawiałem z panem Michalakiem  i padła propozycja  że jeśli by wieś nie 
wyraziła  zgody  to  można  się  zamienić  na  działki   i  puścić  tę  drogę  przy 
cmentarzu.  Podobna sytuację mieliśmy w Cichawach, kiedy Pan Drozdowski 
składał wniosek o przeniesienie drogi. Droga by pozostała w szerokości, ale w 
innym miejscu.
Pan Józef  Kaliński  nie  składał,  żadnego wniosku i  nie  otrzymywał  ,żadnego 
protokołu z gminy.
Zapomniał  bym  o  bardzo  istotnej  rzeczy.  Samorząd  Gminy  uczestniczy  W 
Lokalnej  Grupie  Działania  „Ciuchcia  Krasińskich”.  Mieliśmy  możliwość 
złożenia  wniosku  na  małe  projekty,  przygotowałem  dokumentację  na  150 
tysięcy  na  remont  świetlicy  wiejskiej  w  Ciemniewie.  Są  tam  dwa  etapy 
rozpatrywania projektów. Pierwszy odbywa się w Fundacji, nasz projekt wszedł 
jako  czwarty  w  kolejności  do  finansowania,  a  teraz  przekazany  został  do 
Samorządu województwa gdzie trzeba będzie jeszcze uzupełnić dokumentacje. 
Przygotowuje  już  to  co  potrzeba.  Myślę,  że  we  wrześniu  już  byśmy  mogli 
podpisać umowę.

Eugeniusz Owczarczyk - mówi pan Panie Wójcie, że wczoraj w Gąsocinie była 
równiarka ale ja jej nie widziałem. Ulica Zacisze jest też nie porównana więc 
proszę o przysłanie równiarki.

Krzysztof Niesłuchowski - była wczoraj równiarka bo osobiście ja zamawiałem, 
rozmawiałem z panem Świtalskim. Na komisji  budżetowej była rozmowa, że 
drogi na których będą robione bieda asfalty są nierównane bo za chwilę będą 
przygotowywane do położenia nawierzchni.

Ad.11.
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Cezary Krupiński- chciałbym zaapelować do rady w imieniu mieszkańców wsi 
Gutków, aby jednak przychylić się do ukończenia budowy drogi Gołotczyzna –
Zawady. Z punktu widzenia gminy ta droga jest również bardzo ważna. Jeździ 
nią autobus szkolny, łączy Gminę Sońsk z sąsiednią gminą.

Andrzej Berent - chciałbym odpowiedzieć panu Radnemu Owczarczykowi na 
wniosek dotyczący równania  dróg w Gąsocinie. Jeśli chodzi o ulice Graniczną i 
Polną to wymagają one porządnego remontu a nie tylko żwirowania. Są tam 
zasypane  rowy  i  skarpy  powodują,  że  droga  znajduje  się  poniżej.  Trzeba 
odbudować rowy i skarpy wyrzucać na środek i jeżeli wtedy będzie konieczność 
żwirowania to będzie to robione.

Wiesław Szmalec -  po wyczerpaniu porządku obrad XLVI sesji  rady Gminy 
zamykam posiedzenie. Dziękuje Państwu za przybycie.

Protokółowała – Klaudia Zimak
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